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Cinc dies després de la finalit-
zació del termini per a la recep-
ció d’ofertes, l’Agència Estatal 
de Resolució d’Entitats Ban-
càries (AREB) certifica en un 
comunicat que són dues firmes 
internacionals les que han pre-
sentat oferta vinculant per a 
l’adquisició de Vall Banc. 

En la nota, l’AREB explica 
que, juntament amb els seus 
assessors, ha iniciat l’anàlisi 
de les propostes per determi-
nar el comprador. Així, durant 
els propers dies s’avaluaran les 
condicions presentades per 
seleccionar l’oferta guanyado-
ra que suposi “l’ús més efectiu 
dels recursos públics i sigui 
idònia per als interessos dels 
futurs clients i empleats de  
Vall Banc”. 

Un cop acabat aquest procés 
d’anàlisi, l’AREB prendrà una 
decisió en relació amb l’adju-
dicació, que quedarà supedita-
da a l’autorització de l’Institut 
Nacional Andorrà de Finances 
(INAF). Aquesta decisió serà 
traslladada immediatament 
després al ministre de Finances 
i al Consell General. 

Així mateix, l’AREB recor-
da que va ser el 29 d’octubre 
del 2015 quan va començar la 
venda de Vall Banc mitjançant 
“un procediment competitiu, 
transparent, objectiu i no dis-
criminatori, que s’està desen-
volupant de forma paral·lela a 
la implantació de les darreres 
mesures que queden per acom-
plir en compliment del Pla de 
resolució de Banca Privada 
d’Andorra (BPA) i de confor-
mitat amb la Llei 8/2015 del 
2 d’abril, de mesures urgents 

per implantar mecanismes de 
reestructuració i resolució d’en-
titats bancàries”. I insisteix que 
aquest procés “és un pas més en 
la consecució de l’objectiu prin-
cipal: protegir els clients legí-
tims de BPA, a més de garantir 
la viabilitat de Vall Banc i, amb 
això, salvaguardar l’estabilitat 
del sistema financer andorrà”.

preocupen els empleats
El fet que siguin dos fons d’in-
versió i no hi hagi cap entitat 
bancària, ni del país ni estran-
gera, que hagi presentat ofer-
ta per adquirir Vall Banc és un 
“motiu de preocupació” pel 
conseller general de Socialde-
mocràcia i Progrés, Víctor Nau-
di, que considera que aquest 
fet és indicatiu que la compra  
de Vall Banc “no era prou inte-
ressant”.

En aquest sentit, Naudi va 
reiterar els seus temors que tot 

el procés pugui “acabar fàcil-
ment en una liquidació”, mal-
grat que va admetre que hauria 
de ser “l’últim escenari”.

Així mateix, el parlamentari 
va expressar la preocupació pel 
futur dels treballadors perquè 
les necessitats d’un fons d’in-
versió i d’un banc no són les 
mateixes i tot “fa preveure que 
el manteniment dels llocs de 
treball serà diferent”.

D’altra banda, des del grup 
parlamentari liberal es va fer 
evident el malestar amb el fet 
que l’Agència Estatal de Reso-
lució d’Entitats Bancàries, el 
president de la qual compareix 
avui davant la comissió especi-
al de Vigilància i Prevenció de 
Risc per a l’Estabilitat Finan-
cera, hagi fet públic que ha re-
but dues ofertes en ferm per a 
l’adquisició de Vall Banc sense 
haver-ne informat amb anteri-
oritat els grups parlamentaris.

L’AREB ja analitza les dues 
ofertes per adquirir Vall Banc
Preocupació de l’oposició pel fet que cap banc s’hagi interessat per l’entitat

Economia

Els responsables de l’AREB en una compareixença al Consell General.
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“L’escàndol dels papers de Pana-
mà dóna legitimitat al nostre 
programa de lluita contra l’eva-
sió i el frau fiscals i el blanqueig 
de capitals.” Així de contundent 
es va mostrar ahir el comissa-
ri europeu d’Afers Econòmics, 
Pierre Moscovici, en el debat 

sobre aquesta qüestió a l’Euro-
cambra, en què va anunciar la 
voluntat de la Unió Europea de 
proposar en la propera reunió 
del G-20 “l’obertura d’una nova 
etapa en la lluita contra aques-
tes pràctiques”. 

L’afer dels papers de Panamà 
s’abordarà també en la reu-
nió del Consell d’Afers Econò-

mics i Financers (Ecofin) del 
22 d’abril vinent, segons va 
explicar la ministra holandesa 
Jeanine Hennis-Plasschaert, 
que va participar en el debat de 
l’Eurocambra en representació 
de la presidència de la UE.

Hennis-Plasschaert i Mosco-
vici van coincidir a destacar “els 
esforços i molts passos fets” 

de les autoritats europees per 
lluitar contra l’evasió fiscal i el 
blanqueig de capitals, tot i que 
van lamentar que “no totes les 
jurisdiccions ho han aplicat”.

En aquest sentit, la ministra 
holandesa i el comissari d’Afers 
Econòmics van incidir en la ne-
cessitat de continuar avançant 
en l’elaboració d’una única llista 
negra europea de països consi-
derats no cooperants, així com 
en “el reforç de tot l’arsenal re-
glamentari”. I també van desta-
car la necessitat d’anar més en-
llà de la UE i abordar la qüestió 
de forma global. 
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L’Ecofin i el G-20 abordaran 
el cas dels ‘papers de Panamà’

Pierre Moscovici.
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Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP) va carregar ahir con-
tra l’executiu demòcrata “pel 
retrocés” que hi ha hagut en 
matèria de polítiques d’igual-
tat i per la “manca de volun-
tat política” per avançar en 
aquesta matèria.

En aquest sentit, el con-
seller general de la formació, 
Víctor Naudi, va recordar que 
una de les primeres coses que 
va fer Demòcrates per Andor-
ra en arribar al poder el 2011 
de la mà d’Antoni Martí va ser 
suprimir la secretaria d’Estat 
d’Igualtat impulsada per l’exe-
cutiu de Jaume Bartumeu, 
així com “frenar en sec” el Pla 
nacional per a la igualtat, que 
s’havia treballat amb una qua-
rantena d’associacions.

Així mateix, Naudi va recor-
dar la proposta d’acord apro-
vada a final de la legislatura 
passada pel Consell General 
per impulsar un llibre blanc 
sobre polítiques d’igualtat que 
acabés desembocant en una 
llei sobre la matèria, proposta 
de què “ara per ara el més ca-

lent és a l’aigüera”.
Per la seva part, l’integrant 

del consell nacional d’SDP 
Carles Perea, que també va 
criticar el fet que s’hagi passat 
d’una secretaria d’Estat a un 
departament per a la igualtat 
que a més a més s’ha creat 
“per la pressió dels diferents 
col·lectius i els organismes in-
ternacionals”, va incidir en la 
“molta feina” que queda per 
fer en aquesta matèria.

En aquest sentit, Perea es va 
referir a la recent visita d’una 
delegació de la Comissió  con-
tra el Racisme i la Intolerància 
del Consell d’Europa (ECRI), 
i en les 77 qüestions en què 
va incidir, 45 de les quals re-
lacionades amb el col·lectiu 
GLBT. Així, Perea va destacar 
els incompliments que asse-
nyala l’ECRI en aquest àmbit 
i els molts deures que ha de 
fer l’executiu, que van més 
enllà d’una llei d’igualtat. “¿Si 
el col·lectiu transsexual no 
pot accedir a la sanitat públi-
ca ho resoldrem amb una llei 
d’igualtat?”, es va preguntar 
Perea, que va insistir que la fu-
tura llei “no pot ser un pedaç”.

SDP carrega contra el 
Govern “pel retrocés” en 
les polítiques d’igualtat 
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Carles Perea i Víctor Naudi ahir a la seu de Socialdemocràcia i Progrés.
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